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11. møde.  

Onsdag den 14. december kl. 13. 

Formanden: Udvalget angående forslag 
til lov om påligningen af indkomst- og 
formueskat til staten har afgivet tillægs- 
betænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om udbygning af det stor- 
københavnske S-banenet og om forarbejder for 
tunnelbaneanlæg i København og Frederiks- 
berg. 

Valgt blev: Lars M. Olsen, Lis Groes, 
Horn, Hougaard, Per Hækkerup, Erhard 
Jakobsen, Aage Knudsen, Edel Saunte, Else- 
Merete Ross, Axel Kristensen, Henry Chri- 
stensen, Holmberg, Ib Thyregod, Gottschalck- 
Hansen, Haunstrup Clemmensen, Jørgen 
Jørgensen (Ullerup), og Arne Larsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om planlægning af Køge 
Bugt-området. 

Valgt blev: Hougaard, Lis Groes, Ove 
Hansen, Horn, Erhard Jakobsen, Lund Jen- 
sen, Kolbførn, Lars M. Olsen, Grethe Philip, 
Axel Kristensen, Vagn Bro, Henry Christen- 
sen, Holmberg, Gottschalck-Hansen, Jørgen 
Jørgensen (Ullerup), Juul Madsen og Herluf 
Rasmussen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om de offentlige grønlandske 
kasser. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
326). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
sandflugtens bekæmpelse. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 129, 
fremsættelsen i tidenden sp. 38). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Evald Kristensen: Jeg vil gerne takke den 
højtærede landbrugsminister, fordi han på 
ny har fremsat forslag til lov om sandflug- 
tens bekæmpelse. 

I folketingsåret 1959-60 havde vi her i 
tinget et lignende forslag til behandling, 
nemlig forslag til klitlov, og jeg kan i det 
store og hele henvise til den tale, jeg holdt 
ved første behandling af klitlovsforslaget, 
og som står at læse i Folketingstidende 
1959-60, sp. 3896, en tale, som venstres da- 
værende ordfører karakteriserede som en 
lovsang. Jeg skal her undlade at gentage 
den lovsang, men nøjes med at takke den 
højtærede landbrugsminister, fordi han på 
en lang række områder har taget hensyn 
til de ønsker, som fremkom under den lang- 
varige udvalgsbehandling sidste folketings- 
år. 

Det er nu stærkt præciseret ved lovfor- 
slagets titel, at det er bekæmpelsen af 
sandflugten, som er det vigtigste formål 
med loven. Det er særlig det, jeg vil frem- 
hæve til beroligelse for de mange sommer- 
husejere, som ved lovforslagets fremkomst 
i foråret udtalte store bekymringer for de 
arealer, de havde langs vestkysten. Ikke 
alene sommerhusejerne, men også en enkelt 
overklitfoged følte sig foranlediget til at 
udtale, at nu gik der panik i hele dette 
lovgivningsarbejde. Det, man som regel fra 
den side hæftede sig ved, var den nye revi- 


